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ZAPISNIK  

 

Učestvovali su: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Valentina Bunjaku – Rexhepi, Nezir 

Çoçaj, Abdyl Salihu, Adem Mikullovci, Arbërie Nagavci, Albulena Balaj – Halimaj  i Verica 

Čeranić. 

 

Odsutni:  Mufera Shinik i Fidan Rekaliu, 

 

Ostali prisutni: Delegacija iz IOWA, kao i medije  

 

Osoblje za podršku Komisiji: Lule Ymeri i  Shaip Goxhuli.  

 

Predsedavao je , Ismajl Kurteshi, predsednik  Komisije. 

 

  
 

                                                          Dnevni red : 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Susret sa Delegacijom iz  IOWA- e; 

3. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-046 o inspektoratu prosvete u Republici 

Kosovu. 

4. Razno  

 

 

  



1. Usvajanje dnevnog reda 
 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

 

2. Susret sa Delegacijom iz  IOWA- e 

 Ismajl Kurteshi,  je prezentovao stanje i tokove u obrazovanom procesu na Kosovu On je 

naglasio Rezoluciju Skupštine kojom se obrazovanje uvrsti kao prioritet Vlade. U kratkim 

crtama je govorio o teškom stanju u obrazovanju u celini i naglasio nizak postotak pohađanja 

dece predškolske ustanove,  kao i nedovoljnu kvalitetu na svim nivoima obrazovanja. On je 

izrazio zabrinutost o profesionalnom obrazovanju i problemima sa praktičnim radom kao i o 

izostanku profesionalnih knjiga. On je naglasio i odlazak mladi sa Kosova nakon školovanja 

zbog nezaposlenosti, tako da su prinuđeni da idu u zapadnim zemljama. 

Predstavnica gostujuće delegacije iz Gaëtane Jean - Marie, dekan   Fakulteta edukacije, govorila 

je o stanju nastavnika i fakulteta u državi IOWA, u toku 4 godine studija učiteljstva. Ona je 

naglasila da nastavnici koji se pripremaju za određeni predmet na fakultetu, prioritet daju 

prethodnoj pripremi tog predmeta a studenti u toku studija odrade 750 časova praktičnog rada.  

 

Članovi Komisije  su postavili niz pitanja o tokovima obrazovanja u državi   IOWA- e. 

 

Teuta Haxhiu, govorila o problemima učenika profesionalnih škola jer nemaju praktičnu 

nastavu i da je interesovanje za ove škole, od strane učenika, veoma malo i da povezanost 

između teorije i prakse ne dostaje. Prema tome ona je tražila pomoć od države IOWA u vezi 

toga.  

   

Nezir Çoçaj,  izrazio je svoju zabrinutost u vezi niskog budžeta za javne univerzitete, istakavši 

izostanak naučnih istraživanja. On se zahvalio prijateljima iz    IOWA  o mogućnostima saradnje 

u raznim oblastima, kao što su obuka, naučne konferencije i financijska pomoć.  

  

Arbërie Nagavci,  je rekla da saradnja u oblasti visokog obrazovanja već je postojala i da su 

učinjene reforme   koje se trebaju nastaviti za pripremu kadrova za određene predmete u 

Fakultetu edukacije.  

   

Na kraju susreta, predsednik Kurteshi u ime Komisije se zahvalio predstavnicima iz IOWA za 

posetu i razmenu iskustva između dve zemlje i produbljivanju neprekidne  saradnje.  

   

 

 

 

 



3. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-046 o inspektoratu prosvete u 

Republici Kosovu. 

 

Ismajl Kurteshi, predložio da se raspravlja po pitanju pravnog statusa inspektorata, dali će biti u 

sklopu MONT-a i li kao nezavisna agencija u sklopu Vlade. Dok razmatranje i 

amandamentovanje istog se odlaže za narednu sednicu. U nastavku je upoznao Komisiju sa 

dopisom Ministra MONT-a Komisiji  o nazorima o statusu Inspektorata obrazovanja, jer izmena 

statusa istog u Nezavisnu agenciju, neće rezultirati uspešno jer se Ministarstvu oduzimaju 

nadležnosti za sprovođenje politika do nivoa škola i neće biti moguće merenje kvalitete nastave .  

osim toga MONT se izjasnio da da se izmenom statusa ugrožava   Projekat   ESIP   Svetske 

banke koji već je u sprovođenju a da od septembra će početi ocenjivanje performanse nastavnika, 

kao dobro dizajniranog procesa i sa unapređenim sredstvima.  Predsednik je informisao Komisiju 

o susretu sa Predsednikom Skupštine i predsednicima Komisije, gde je upoznat sa direktivama 

Vlade i EU o smanjivanju broja agencija jer je konstatovano da iste ne funkcionišu kako treba. U 

nastavku je rekao da se o statusu inspektorata  mora se naći model a dase ne liši Ministarstvo niti 

da se formira kao agencija.  

   

 Teuta Haxhiu, zahtevala je da se diskutira na narednoj sednici, nakon susreta sa ministrom i sa 

dosadašnjih praksi,  agencije koje nisu pokazale dobru performansu,  da se im organizira  

kontrola i merenje performanse, bez političkog uplitanja.  

Nezir Çoçaj cilj je povećanje odgovornosti i funkcionisanje inspektorata mora biti u obliku 

nezavisne agencije, biće kvalitetno obrazovanje daleko od uticaja politike. On je rekao da prakse 

kvalitetnog obrazovanja su pokazale da funkcionisanje inspektorata mora biti prema standardima 

i moraju se odrediti prioritete, jer ostavljanje inspektorata u MONT-u je greška, s obzirom da 

može na njihov rad uticati  Ministarstvo.  

Albulena Balaj –Halimaj Rekla  je da agencije prema dosadašnjim praksama nisu pokazale 

dobar rezultat, stoga bi promena funkcije ili statuta Inspektorata negativno uticala na ulogu 

ministarstva u kontroli merenja kvaliteta u nastavi. 

Valentina Bunjaku – Rexhepi rekao je da Inspektorat kao institucija treba da bude u okviru 

Ministarstva prosvete gde bi morao da polaže računao svom radu i rekao da nezavisne agencije 

do sada nisu pokazale nikakav uspeh ili učinak u svom radu. 

Arbërie Nagavci U svojoj diskusiji rekla da pitanje statusa Inspektorata stvara dilemu koja treba 

rešiti kako bi se od institucije Inspektorata mogli očekivati konkretni rezultati i zahtevati 

odgovornost da se  i izvrši  procena učinka i za same inspektore. 

 

 

 

 

 

 

 



4. Razno 

 

Ismajl Kurteshi:   

Je rekao je da smo kao Komisija  odlučili da formiramo radne grupe za nadzor  oba zakona. 

 

Za monitorisanje Zakona  o sponzorstvu u  kulturu,  omladinu i sport,   formirana je  radna grupa 

u ovom sastavu: 

Teuta Haxhiu- predsedavajuća , 

- članovi  

Nezir Çoçaj 

Adem Mikullovci 

Fidan Rekaliu 

dhe Albulena Balaj- Halimaj. 

 

Za monitorisanje Zakona  o Kulturnom nasleđa Kosova, formirana je  radna grupa u ovom 

sastavu: 

Ismajl Kurteshi- predsedavajući ,- članovi su :  

Arbërie Nagavci 

Valentina Bunjaku –Rexhepi 

Abdyl Salihu, i 

Teuta Haxhiu. 

 

 

Sednica je završena u 12:40. 

 

Pripremljeno od: 

Osoblja za podršku Komisiji.  

                                                                                                    Predsednik Komisije,                                                                                                        

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 

 


